
Václav Klaus komentuje koronakrízu: Nikdy nekončiaca
hra zo štatistikami

29. októbra 2020    Krátke správy

Bývalý český prezident Václav Klaus pred niekoľkými dňami publikoval na stránkach Institutu
Václava Klausa zaujímavý materiál, v ktorom sa kriticky vymedzil voči súčasnej korona-
hystérii a kritizoval neadekvátne reakcie vládnych činiteľov v Českej republike. Jeho pohľad
na vec môže byť inšpiratívny aj pre slovenských politikov, ktorí sa rovnako ako českí,
nekriticky vezú na vlne pandemického strašenia obyvateľstva.1

Zúriví podporovatelia testovania, nosenia rúšok, zakazovania všetkého možného i nemožného dnes a denne

šermujú štatistikami a snažia sa omračovať vždy číslom, ktoré v danom okamihu vyzerá čo

najhrôzostrašnejšie. Keď sa náhodou objaví štatistika, ktorá hrôzostrašne nevyzerá, uvádza sa len okrajovo a

pracuje sa na tom, aby sa na túto štatistiku čo najskôr zabudlo.

Bežne je vždy väčšia premenlivosť rastúcich ako trvalých veličín. Tie síce odhaľujú rodiace sa zmeny

trendov, ale zakrývajú pritom celý obraz. Najčastejšie sa uvádza ukazovateľ „tzv. počtu nakazených”, hoci

už bolo veľakrát presvedčivo vyargumentované, že nakazení resp. pozitívne testovaní značne nespoľahlivým

testom, a úplne náhodilo buď sami sebou alebo niekým, kto na tieto testy vyberá,

nie sú chorí.

Táto námietka je však stále neakceptovaná. Aj oficiálnymi orgánmi, vrátane Ministerstva zdravotníctva, sú

pozitívne testovaní označovaní ako chorí. Že je počet týchto nakazených priamo úmerný počtu testovaných

je viac ako zrejmé, čo ukazuje aj postreh J. Weigla o rozdiele medzi podielom nakazených vo vyspelých a aj

rozvojových krajinách. Veľké podivnosti sú aj vo vývoji prípadov tzv. vyliečených či uzdravených, ktorým po

opakovanom testovaní posielajú správy prostredníctvom SMS o negatívnom teste.

Veľmi málo sa hovorí o úmrtnosti, pretože je to veľmi nízke číslo. Na COVID-19 u nás umierajú stotiny

percenta ľudí. Keďže toto číslo nevzbudzuje hrôzu, nie je politicky ani mediálne zaujímavé. Ale aj tak je

užitočné porovnávať ho so svetom. Denník E15 v článku Pavly Palaščákovej z 20. októbra 2020 na základe

dát Worldometers uviedol, že v Českej republike na jeden milión obyvateľov zomrelo na koronavírus od

začiatku epidémie 141 ľudí, v Belgicku 900, 727 v Španielsku a 679 v USA. Vedia to aj naši občania? Že Česká

republika je v počte úmrtí na Covid na 63 mieste? Zaslúžia si českí občania dnešné prymulovské

zachádzanie?

Ale nejde len o pocity ľudí, aj keď aj tie sú veľmi dôležité. Ale zaslúžime si takýto rozvrat ekonomiky? Takýto

rozvrat verejných financií? Taký rozvrat školstva? A ako dôsledok toho všetkého tiež poškodenie nášho

zdravotníctva?

Je banálne pripomínať, že liečenie nesmie byť svojimi dôsledkami horšie než samotná choroba. Vždy ide o

niečo za niečo. Ale nesprávajme sa tak, akoby to bolo buď – alebo.
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